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Formandens beretning, 2023/2024 

 

 

Året startede ud, med at vi endelig fik den nye ordning, med landsbypedellerne ført 
igennem, herunder også forsikring af de frivillige kræ<er – en kæmpe tak skal der 
lyde >l den frivillige gruppe af mennesker her i byerne der har meldt sig, og gør en 
stor indsats for vores byers repræsenta>ve form!  

Skulle man have lyst >l at være en del af landsbypedellerne, ved jeg at der er plads 
og brug for flere kræ<er, så sig endelig >l.  

 

I april, havde vi årets første arbejdsdag. Store som små gav et nap med, og vi fik 
ordnet en masse >ng som er med at vedligeholde og friske vores byer op. Et lille 
punkt på dagen, var at der skulle hejses to nye flag, ”blomstrende landsby” står der 
på flagene. Blomstrende landsby får mere end blot en betydning, på dage som disse, 
hvor vi igen står sammen >l fordel for fællesskabet.  
Vi fik også for anden gang et sponsorat fra LM transport i Ans, denne gang havde de 
sponsoreret nyt sand >l vores legeplads. Behøver jeg sige, at sponsorater som disse, 
er af kæmpe betydning for vores lille samfund.  

Det var også i april måned, at vi fik lavet ansøgninger >l to forskellige puljer hos 
kommunen. Den ene ansøgning var om midler >l at få ski<et vinduer og 
indgangspar> her i huset, samt at få malet alt træværk indvendigt. Den anden pulje, 
ansøgte vi om midler >l at etablere et udendørs fitness område, i hjørnet af 
boldbanerne her i Sdr rind.  
Når en ansøgning er sendt ind, er der en del vente>d der skal gå, det er spændende 
og nervepirrende at gå og vente på om de projekter man gerne vil udføre, kan blive 
>l noget. Så svaret på hvordan det gik med de to ansøgninger, må i vente lidt endnu 
med.  

Solen og varmen kom snigende i maj måned, og det var blevet >d >l årets første 
fællesspisning. Endnu engang måNe vi næsten melde udsolgt, - omring 80 voksne og 
børn var samlet i her i forsamlingshuset >l en lækker sommermenu. Store friske 
danske jordbær fra Kastaniegården, var en succes >l desserten, for både store og 
små.  
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Sidst i maj måned, havde Viborg kommune, inviteret >l borgermøde om grøn pulje. 
Vi har i bestyrelsen i samarbejde med udviklingsudvalget, længe arbejdet på et 
projekt som vi kunne søge midler >l igennem denne pulje. Puljen er opstået, da 
ops>ller af de tre vindmøller ved Tolstrup, har indbetalt 1.575.000kr >l grøn pulje. 
Ansøgningsfristen for projekter var d. 21 august. Og hvordan gik det så med vores 
ansøgning?  
Det vender jeg >lbage >l….  

 

I uge 23, var det igen blevet >d >l sportsfesten. Igen i år, stod vi, sammen med 
borgerforeningen i vinkel, for a^oldelse af bankospillet. Gevinster blev samlet ind, 
fra lokale virksomheder og spillet gik sin vanlige gang. Igen i år, var bankospillet en 
stor succes, og helt ærligt, så kan vi fak>sk godt forstå det, for hold nu op en masse 
fine gevinster der var på højkant!  

 

I år, er vi endnu engang blevet bekræ<et i, at vi herude i vores lille landsbysamfund, 
sæNer stor pris på fællesskabet, og at hjælpe hvor vi hver især kan. Det tog derfor 
kun knap en uge, at få udfyldt årets vandingsplan, hvor i frivilligt meldte ind på en 
uge, hvor i ville være behjælpelige med at få vandet vores blomsterkasser her ved 
forsamlingshuset og ved drivhuset. En stor tak for hjælpen >l alle jer der gav et nap 
med.  

 

Fredag d. 23Juni - var det igen blevet >d >l Sct. Hans. Sommeren startede varmt, og 
tørt. Mange uger i forvejen for Sct. Hans, var der ikke faldet en eneste dråbe regn og 
et acrændingsforbud blev derfor indført.  
vi synes det ville være synd og skam, at derne muligheden, for endnu engang at 
kunne mødes og hygge os på kryds og tværs af byerne. Sct. Hans, blev derfor >l et 
hygge-arrangement, hvor man kunne medbringe sin a<ensmad og nyde den i det fri. 
Der var linet op med kolde drikke, snacks, kage og kaffe. Omkring 50 børn og voksne 
kom for at hygge sig. Det var en virkelig skøn a<en, og flere henvendte sig for at 
minde om, at det jo ikke behøver være i anledning af Sct. Hans at der kan hygges, 
leges og grines sammen.  

Det er så dejligt at opleve, hvordan børn i alle aldre hygger sig og leger på kryds og 
tværs, det kræver ikke mere end et areal at hygge sig på. Derfor kommer der her, en 
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velment reminder, >l jer alle, om at vores byer har mange mulige hygge steder. De er 
>l fri acenyNelse, og vi som bestyrelse behøver ikke stå i spidsen, før at hyggen kan 
opstå.  
 

I Juni måned, havde en gruppe pædagog studerende, lavet en a<ale med 
legepladsudvalget, om at kunne udsmykke den ene væg i madpakkerummet. 
Udsmykningen, blev et skoleprojekt for gruppen, og bestod af et malet træ, hvor 
børn og voksne kunne komme og sæNe deres hånda<ryk, så alle hænder udgjorde 
blade på træet. Træet kommer >l at pynte i madpakkerummet, og minder om, at vi 
er en landsby hvor der er plads >l krea>vitet og leg.  

 

I midten af august, kom der så endelig svar på de ansøgte puljer. 
Vi fik bevilliget 2500kr >l maling af alt træværk her i huset OG så fik vi sørme hele 
196.225kr >l etablering af udendørs fitness område på sportspladsen! 

  

I August, var det også blevet >d >l endnu en fællesspisning, denne gang var temaet 
”Charter”, og der var derfor pyntet op med strandbar, palmer og blomster.  
Menuen bestod af intet mindre end 15 forskellige specialiteter fra Italien, 
Grækenland og Spanien. Det var en rig>g hyggelig a<en, som endte noget senere, 
end vi ”plejer”, da vi denne gang havde lagt fællesspisningen på en lørdag.  
Et nyt >ltag, for at alle skulle kunne have muligheden for at være med.  

Netop denne fællesspisning, endte fak>sk med at koste foreningen penge, da der 
ikke blev spenderet det helt store i baren.  
Det er vig>gt for os, som bestyrelse, at understrege, at ikke alle arrangementer 
behøver at genere et overskud, men at de fleste gerne skulle. Det er enormt 
omkostningsfuldt at drive forsamlingshuset, og fordi at regnskaberne kører hver for 
sig, er et underskud i forsamlingshuset umuligt at undgå. Det kan dog være ret 
demo>verende at ligge så meget arbejde og energi i, at drive huset, holde 
arrangementer, osv. Når det eneste man ser på bundlinjen er røde tal. MEN når alt 
kommer >l alt, har vi fak>sk penge på bundlinjen, når de to regnskaber føres 
sammen. En lille teknisk detalje, men en detalje som vi synes er vig>g at 
understrege.  
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I den sammenhæng, vil vi også gerne sige tak >l alle jer lokale, der er flijge >l at leje 
forsamlingshuset – alt leje, omtale og reklame for udlejning af huset, er med >l at 
holde gang i hjulene.  

 

I starten af oktober måned, kom der endelig svar på ansøgningen >l grøn pulje, som 
udviklingsudvalget har arbejdet hårdt på. Vi fik >lsagn på intet mindre end 
350.000kr. Pengene skal bruges >l et nyt samlingssted i Rindsholm, som bla. Skal 
indeholde en støjvold, bålplads/shelterplads, beplantning af træer og så er håbet at 
der også skal være en legeplads. Udvalget fortsæNer med at søge fonde >l projektet, 
og det er ingen hemmelighed at sådan et projekt er en kæmpe opgave at lø<e. Et 
stort tak skal der lyde, >l udviklingsudvalget for det store stykke arbejde de har ydet 
ind>l videre!  
Skulle der sidde nogle af jer her i forsamlingen, der kunne have lyst >l at bidrage >l 
arbejdsopgaverne i udvalget, så giv jer endelig >l kende! Udvalget arbejder også med 
andre projekter og ideer igennem året.  

Til hele historien om de >lkendte midler >l et nyt område i Rindsholm, bør det 
måske også nævnes, at 3 lokale familier i Rindsholm, er gået sammen om at købe et 
jordstykke, hvor området skal placeres. Havde de tre familier ikke gjort deNe, var 
hele projektet slet ikke en realitet, da vi længe har ledt e<er et område som kunne 
passe >l projektet – uden held. Det må i den grad kaldes for ildsjæle. 

 

Ovenpå sådan en god nyhed, kom desværre en dårlig nyhed. Årets Oktoberfest, 
måNe aflyses. Der var desværre alt for få >lmeldinger. Vi fik en del >lkendegivelser 
på, at datoen var uheldig. Det håber vi inderligt er >lfældet, for vi vil så gerne lave 
arrangementer for jer, som i kan lide og synes godt om.  

 

I november var det tradi>onen tro, blevet >d >l årets juletræstænding. Store som 
små, hyggede med æbleskiver, gløgg og sa<evand. Julemanden kom på besøg, og vi 
fik tændt lysene på træet og sunget et par julesange.  

Træet var ikke det største, men vi håber at det er givet godt ud, for planen er, at 
træet kan blive stående og vokse sig større og større.  
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Både træet ved forsamlingshuset, samt de to træer i Rindsholm, fik vi sponsoreret af 
Lone og Søren, som sælger juletræer ude på Brandstrupvej En stor tak >l dem. 

I december måned, havde John og Malene besluNet, at a^olde en julefrokost for 
alle byernes beboere. Der var en kæmpe opbakning >l ini>a>vet, og de 100 billeNer 
var hur>gt udsolgt. Store som små havde en fest, og der blev spist og hygget >l sent 
ud på a<enen.  

Dagen e<er, skulle vi have a^oldt småkagebagning, det blev desværre ikke >l noget, 
grundt for få >lmeldinger, men mon ikke at julefrokosten dagen forinden trak en 
smule mere. Derfor genovervejer vi om vi i år, skal a^olde julefrokosten fra 
bestyrelsens side, måske er det >d >l nye tradi>oner.  

 

I januar blev der for første gang a^oldt banko i forsamlingshuset. Der var lækre 
præmier på højkant, og de 100 pladser >l arrangementet blev da også hur>gt besat.  

Dagen var en kæmpe succes, og det hele blev gentaget i februar, hvor der også blev 
spillet børnebanko.  

Det var også i februar at der blev a^oldt fastelavn. Omkring 80 udklædte børn og 
voksne havde en fest med fastelavnsboller, tøndeslagning og slikposer. I år, havde vi 
også besøg af maskoNen fra Bilka, Billie. Billie var et kæmpe hit hos børnene, han fik 
også slået på tønden, og så blev der delt krammere og slik ud.  

I >rsdags, kom beskæ<igelsen på, at det nye fitness område nu er færdig etableret, 
og kan tages i brug. Området er placeret ovre på boldbanerne, så slå jer endelig løs.  

 

Grøn pulje, fik en anden ansøgningsrunde, så vi ansøgte igen om midler >l 
udski<ning af de gamle vinduer og indgangspar>et her i huset.  

Denne gang, var lykkens gang, så vi fik bevilliget 146.500.  
vi afventer lige nu at pengene bliver udbetalt, og så kan arbejdet ellers gå i gang.   

 

Og nu er vi så her, >l den årlige generalforsamling – afslutningsvis, vil jeg gerne 
endnu engang, på borgerforeningens vegne, takke alle de frivillige, der ligger kræ<er 
og >d i at bidrage >l vores byers fællesskab. 
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At alle gør hvad de kan, gør en kæmpe forskel i det store hele.   

 

 


